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Obchodní dům Luna
Skupova 24
Plzeň - Bory
tel.: 777 954 668
info@nabytek-luna.cz

www.nabytek-luna.cz

VÝPRODEJ 

SKLADŮ!SKLADŮ!

v atraktivním centru Č. Budějovic na náměstí Přemysla Otakara II je moderní 
a atraktivní obchodní pasáž. Nabízí, dalo by se bez nadsázky říci, vše 
v jednom  - obchodní prostory ve třech podlažích, prodejnu potravin, 

kanceláře, hotel, restauraci, parkovací prostory 
v podzemí, skladovací prostory.

Obchodní Galerie Dvořák

Nám. Přemysla Otakara II, tel.: 602 176 271, e-mail: tekel@dvorak.cz, www.galeriedvorak.cz

Nákupní centrum
Navštivte nás a přesvědčte se sami, 

ochotně vám vše předvedeme
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 Jak vypadalo období od února, 
kdy jste se v premiéře objevil jako 
hlavní hrdina v komedii Doktor 

od Jezera hrochů. 
Bylo to velmi rušné období, kte-
ré odstartovala česká premiéra 
v Praze. Pak následovala další 
města, jako, kde jsme jako de-

legace fi lm uvedli a pak deba-
tovali s diváky. Byl to šrumec. 
Současně s premiérou fi lmu 
byla vydána nová knižní podo-
ba Doktora od jezera hrochů 
s fotografi emi z fi lmu. To jsme 
zase navštěvovali různá knih-
kupectví a dělali autogramiá-
dy. Nejlepší bylo jedno knih-
kupectví v Brně, kde jsem se 
podepisoval v jednom zátahu 
čtyři hodiny. A to už pak bo-
lelo. Nicméně to byl zajímavý 
zážitek.     

 Dostával jste třeba něja-
ké dopisy od fanynek, třeba 

i soucitné, přeci jen tchýně 
v podání Evy Holubové byla 
trochu „na odstřel“.

Přišlo mi hlavně hodně e-mailů. 
Například jedna paní mi nabízela 
ubytování u ní doma, že rozhod-
ně nebude taková ohavná tchýně. 
Odepsal jsem jí, kdy se můžu nastě-
hovat v domnění, že jde o nadsázku. 

Herec Švandova divadla v Praze Jaroslav Šmíd se letos zapsal do podvědomí diváků především rolí v komedii Zdeň-
ka Trošky Doktor od Jezera hrochů, kde ztvárnil doktora Dobeška. Co dělá herec „ Jerry“, jak mu kamarádi říkají, 
teď, proč rád jezdí do jižních Čech, jak prožil léto a co ho čeká? S tím se svěřil Metropolu.

Jaroslav Šmíd
Narodil se v Třebíči 25. září 1970 ve 
znamení Vah. Na výkon povolání 
se připravoval opravdu důkladně, 
kromě brněnské konzervatoře vy-
studoval i pražskou DAMU. Po abso-
lutoriu působil v Činoherním studiu 
v Ústí nad Labem a v divadle Laby-
rint Praha, kam se po rekonstrukci 
a návratu k původnímu jménu diva-
dla (Švandovo) vrátil.

Diváci jej znají jak z reklam, tak 
i z několika fi lmů. Jednu z nejvý-
znamnějších fi lmových rolí dostal 
v roce 1988, kdy v hlavní úloze ztvár-
nil mladíka Vojta ve slovenském fi l-
mu Vlakári. O tři roky později si po 
boku Karla Heřmánka, Uršuly Klu-
kové anebo tehdy začínající Kláry 
Jandové zahrál jednu z hlavních rolí 
v pohádce O zapomnětlivém čer-

nokněžníkovi. Objevil se také v seri-
álu Život na zámku, v Nemocnici na 
kraji města po dvaceti letech, anebo 
Místu nahoře. Výraznou, hlavní roli 
doktora Dobeška ztvárnil v kome-
dii Zdeňka Trošky Doktor od Jezera 
hrochů. Rád cestuje, baví se, jezdí 
na vodu a rád odpočívá. Jeho život-
ním krédem je: Dělejte si co chcete, 
ale mě nechte žít!!

Jenomže ona to vzala vážně a začala mi 
posílat informace o sobě, o rodině a jak 
to všechno uděláme. Dokonce se ptala, 
co mám rád k jídlu, co mě baví a co má 
koupit do mého nového pokojíčku. 

 A jak to dopadlo?
Musel jsem to razantně utnout. Byla 
chudák v šoku! Uvěřila svým iluzím, 
a pak se jí to vše zbořilo. Začala být ne-
příjemná. Pomohl mi pak až kamarád 
psycholog. Poradil mi jak se jí diploma-
ticky zbavit, aniž by příliš trpěla. Snad 
už je v pohodě a já si příště musím dát 
pozor na můj humor a používat ho jen 
tam, kde bude pochopen. 

 Máte nějaký herecký sen? 
Zrovna nedávno. Hrůza! Zdálo se mi, 
jak hrajeme s kolegy ze Švandova di-
vadla velkolepé představení z II. svě-
tové války. Já tam hrál zlého esesáka 
a všechny jsem nechal nakonec příbě-
hu postřílet. Diváci byli po skončení 
představení nadšeni a byl obrovský 
aplaus. Jenom když jsem se děkoval já, 
začali diváci hrozně pískat a házet po 
mě sedačky a kolegové mě začali také 
masakrovat, že jsem všechno pokazil 
a že za nic nestojím. Pak jsem se pro-
budil a byl šťastný, že to byl jen sen. 
Každopádně zavolám kamarádovi 
psychologovi a nenápadně se zeptám, 
co takový sen o mne vypovídá. 

 Hlavní část léta je za námi, jak a kde 
jste ho prožil?
Letos pouze v Čechách, zato parádně. 
Začal jsem v jednom obchodě, kde 
jsem si koupil ve výprodeji za pár ka-
ček slaměný klobouk a ten mě provází 
celé léto. Nejdříve jako každoročně na 
mé oblíbené Vltavě na lodi z Lenory až 
do Zlaté Koruny s bezvadnou partou 
lidí. Pak následoval týdenní výlet na 
Znojemsko a Vysočinu. Dále několik 
dnů na chalupách přátel a nakonec 
soukromý poznávací výlet do západ-
ních Čech. Byl jste někdy v městečku 

Úterý? Já poprvé a byl jsem nadšen. 
Doporučuji. Mají tu nádherné náměs-
tí s gotickými a renesančními domy 
a nad tím vším se tyčí parádní barokní 
kostel a nejen to.

 Léto pomalu končí, přichází pod-
zim, pak zima. Které roční období 
vám vyhovuje?
Samozřejmě léto! Letošní červenec se 
opravdu předvedl v celé síle. Mně ty 
teploty nevadily. Byl jsem v přírodě a ne 
ve vyprahlém městě. Ale i tak, když 
jsem byl pár dnů v tom horku v Praze, 
bylo to úžasný. Lidé se občerstvují na 
zahrádkách, povalují se po trávě v par-
cích a všichni jsou dlouho do noci ven-
ku. Tepe to, a to mám na městě v létě 
rád.

 Začíná divadelní sezóna, na co se 
mohou diváci ve vašem podání těšit?
S novým uměleckým šéfem Dodo Gom-
bárem jsme začali zkoušet hru MERLIN 
– ZROZENÍ od Tankred Dorst. Na jevišti 
bude téměř 30 herců a já sám hraju pět 
fi gur. Tak uvidíme, jak to dopadne. Pre-
miéra je 16. října, tak všechny srdečně 
zvu. Vidět mě také můžete v již úspěš-
ně uváděné hře od Lars von Trier Kdo je 
tady ředitel. 

 Co plánujete v nejbližší budoucnos-
ti po pracovní i soukromé stránce?
Nic neplánuju, prostě žiju. Věci se dějí 
tady a teď a tím vytváříte budoucnost. 
Jaká bude, záleží jen na vás. Musím se 
kromě divadla také věnovat mé rychlo-
seznamce Rychlý Rande, kterou mám 
již několik let. Je to jiné než dělat diva-
dlo, ale stále mě to baví. 

 Co je pro vás nejlepší relax, když 
máte volno…? 
Pokaždé něco jiného. Třeba včera to by-
lo sednout si na zápraží malé chaloup-
ky a jen tak vnímat klid noci. Zítra to 
ale už může být parádní párty a tančit 
až do rána.  

Text: Radek Kraus, foto: Petr Moidl

www.msbi.cz

Díky našim programům a produktům, které 
jsou ve spolupráci s našimi partnery upra-
veny podle potřeb klientů, můžeme našim 
klientům nabídnout mimořádně kvalitní 
službu.
Za to ručí jméno Makler Service.

Makler Service
Bohemia International s.r.o.
J.K.Tyla 1338/8
415 01 Teplice
telefon: 475 668 311 
e-mail: sekretariat@msbsro.cz

Regionální kancelář
MSBI 
Masarykova 979/176
400 01  Ústí nad Labem
telefon: 475 603 744

Servis klientům 
Rozdíl spočívá v servisu.
Zabezpečení 
Klidné prožití důchodu se správným zabezpečením.
Pojištění 
Být chytrý dříve než nastane škoda!
Financování 
Přístup se správnou strategií!

pomoc a orientace ve světě fi nancí

Nic neplánuju, prostě žiju
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Parkování s Plze skou kartouParkování s Plze skou kartou
Nehledejte drobné a využijte nové platební funkce elektronické peněženky Plzeňské karty.Nehledejte drobné a využijte nové platební funkce elektronické peněženky Plzeňské karty.

Nyní je možné prostřednictvím Plzeňské karty platit za parkovné na parkovištích u Pekla a v Sadech Pětatřicátníků.Nyní je možné prostřednictvím Plzeňské karty platit za parkovné na parkovištích u Pekla a v Sadech Pětatřicátníků.  

Opraví most
České Budějovice | Most před 
Mlýnskou stoku v ulici U Tří lvů 
v Českých Budějovicích prochá-
zí rekonstrukcí. Obnovu za čtyři 
miliony korun si vyžádal nevy-
hovující technický stav. Železobe-
tonový most byl postaven ve 20. 
letech minulého století a nikdy 
na něm nebyla provedena oprava 
většího rozsahu. Most je nyní pro 
veškerou dopravu až do listopadu 
uzavřen. 

Lepší parkování
Tábor | Táborská radnice hodlá 
zlepšit podmínky pro parková-
ní na sídlišti Nad Lužnicí. Město 
do budoucna počítá s výstavbou 
parkovacích domů pro stovky 
automobilů, která nyní stojí na 
ulici a často brání i projetí sani-
tek, či hasičům. Kromě toho by se 
už brzy měla stávající parkoviště 
dostat pod dohled kamerového 
systému.

Recyklované lavičky
Č. Budějovice | Celkem 20 nových 
laviček dostane park na nábřeží 
u Dukelské ulice v centru Českých 
Budějovic. Stavební firma začala 
s postupnou výměnou starých lavi-
ček za nové. Vše je v rámci projektu 
podporujícího sběr separovaného 
odpadu. Lavičky jsou vyrobeny 
z betonu a recyklovaného plastu 
a společnost EKO-KOM je městu da-
la zadarmo. 

Technické služby 
koupí areál

Strakonice | Strakonické Technické 
služby chtějí koupit za 26 milionů 
korun areál, který v minulosti vyu-
žívala firma VaK. Už nyní si ho pro-
najímají jako sklad a na jeho nákup 
si chtějí vzít úvěr. Areál, na který si 
vezmou úvěr, zahrnuje zhruba hek-
tar ploch a budovu. Skladují v něm 
například dlažební kostky. Nákup 
areálu a splácení úvěru by se ne-
mělo projevit v cenách služeb pro 
veřejnost. 

Informace na webu
Milevsko | Novou formu in-
formování občanů o některých 
událostech zavedla radnice v Mi-
levsku. Prostřednictvím svého 
webu v sekci Městská policie 
tak najdou zájemci zprávy třeba 
o odstávce elektrické energie, ter-
mínech jednání zastupitelstva či 
denní práci městských strážníků. 
Radnice ale zavádí i další službu 
prostřednictvím emailové pošty 
zaregistrovaným. V případě ohro-
žení povodněmi či jiným živlem 
zůstává v činnosti i varovný SMS 
infokanál.

KV ARENA má
nového ředitele

Karlovy Vary | Novým ředitelem 
sportovně kulturního a kongre-
sového centra KV ARENA se stal 
23. srpna Ing. Jan Řezáč. Dva roky 
působil na pozici vedoucího oddě-
lení rozpočtu a finančních analýz 
odboru financí a ekonomiky Magis-
trátu města Karlovy Vary. Ve funkci 
nahradil Zdeňka Sysla, který z po-
zice ředitele odstoupil na vlastní 
žádost.

„CENTROPOL ENERGY se překročením 
hranice 100 000 zákazníků zařadil me-
zi skutečně významné dodavatele elek-
třiny a zemního plynu na domácím tr-
hu s energiemi. V letošním roce očeká-
vám další růst, především u do-
mácností. Na konci roku bychom 
se tak měli dostat na hodnotu 
150 000 zákazníků,“ řekl před-
seda představenstva CENTRO-
POL ENERGY Aleš Graf. 
„Během tří let jsme se stali z regionál-
ního dodavatele významným hráčem 
na trhu, který působí na celém úze-
mí České republiky. Postupně jsme ta-
ké rozšiřovali služby a v současné do-

bě umíme zajistit dodávky elektřiny 
i zemního plynu všem kategoriím zá-
kazníků. Své pobočky máme i na Mo-
ravě a postupně budujeme další, dí-
ky kterým bychom měli být našim zá-

kazníkům ještě více dostupní,“ uvedl 
Aleš Graf. 
Velkou část nových zákazníků získal 
CENTROPOL ENERGY v letošním ro-
ce, kdy se výrazně rozhýbal trh v seg-

mentu domácností. „I když je u toho-
to segmentu nárůst největší, stále nás 
zajímají také malé a střední podniky, 
ale i samospráva,“ komentoval vývoj 
v letošním roce předseda předsta-

venstva CENTROPOL ENERGY. 
CENTROPOL ENERGY půso-
bí na trhu s elektřinou od ro-
ku 2007, zemní plyn začal no-
vě dodávat na přelomu letoš-
ního roku. Firma loni utržila 

za prodej elektřiny a zemního plynu
1,1 miliardy korun. V letošním roce 
očekává CENTROPOL ENERGY tržby 
více než dvě miliardy korun a 150 000
zákazníků.

CENTROPOL ENERGY již získal 100 000 zákazníků

CENTROPOL ENERGY, a.s. patří k předním obchodníkům na domácím trhu s elektrickou energií. Elektřinu dodává 100 000 tisícům zákazní-
ků, především středním podnikům a domácnostem. Mezi významné zákazníky společnosti patří například mobilní operátor U:fon, města 
Karlovy Vary a Mariánské Lázně, Ústecký kraj, FIRO-tour , lékárny LOYD , síť drogerií TETA, obchodní domy Prior či obchody OKAY.

CENTROPOL ENERGY, přední nezávislý dodavatel elektřiny a zemního plynu, v srpnu překročil hranici 100.000. 
zákazníků. Jen v letošním prvním pololetí společnost získala téměř 60 000 nových zákazníků. Do konce roku 
pak očekává, že dosáhne počtu 150 000 zákazníků. 

„Na obnově této části sadového okruhu 
pracujeme již od roku 2008. Po zhruba 
roční projektové přípravě, která musela 
mimo jiné technicky vyřešit navrácení 
vody, následovaly zemní a stavební 
práce. Do obnovy této krásné části his-
torického jádra město investovalo 65 
milionů korun,“ řekla radní Helena 
Matoušová. „Na cestu podél jezírka 
jsme použili staré takzvané ,plzeňské 
desky‘. Tyto žulové desky s těžkým ,bři-
chem‘ nahrazuje při rekonstrukcích no-
vá dlažba a jsem ráda, že jsme jim na-
šli další uplatnění. Těší mne, že přibylo 

další příjemné místo k relaxaci, poseze-
ní i procházku s dětmi.“  V umělé ná-
drži v Mlýnské strouze je kolem dvou 
tisíc m3 vody, kterou sem z řeky Mže 
přivádí nově vybudovaná čerpací sta-
nice ve Štruncových sadech. „Voda se 
obmění vždy asi po dvou týdnech. Tou-
to vodou se zavlažují nejen trávníky 
a veškerá vegetace v parku, ale i tráv-
ník na fotbalovém hřišti Viktorie Plzeň. 
Zpátky do řeky odtéká historickou sto-
kou a městskou kanalizací,“ vysvětlila 
Edita Vighová z kanceláře primátora.
 (zem)

„Do dnešního dne jsme provedli přes dvě 
stovky operací v celkové či spinální ane-
stezii a řadu výkonů v lokální anestezii 
běžných v ambulantních zařízeních. 
Jednalo se například o chirurgické lapa-
roskopické výkony jako cholecystekto-
mie, hernioplastiky tříselných kýl, dia-
gnostické laparoskopie, apendektomie, 
klasické operace tříselných, pupečních 
a ventrálních kýl nebo operace varixů 
dolních končetin. V oblasti ortopedie 
jsou to artroskopie kolenních, ramen-
ních, hlezenních kloubů, artroskopie 
lokte, artroskopické plastiky vazů, sta-
bilizace ramene, operace epikondyliti-
dy lokte, výkony v oblasti přední nohy 
(vbočené palce) či operace entezopatií,“ 
říká primář centra MUDr. Jindřich 
Šebor. Naplno také pracují chirurgic-
ká, ortopedická a anesteziologická 
ambulance. Pacienti, splňující krité-
ria jednodenní chirurgie, byli přijati 
k operaci ráno před výkonem a pro-

Práce na první etapě, které za-
čaly loni v květnu, si vyžádaly 
částku přesahující 100 milio-
nů korun. 
„Jedná se o zcela novou lůžko-
vou část, v další etapě pak pů-
jde o operační sály a další záze-
mí,“ uvedl ředitel nemocnice 
Tomáš Fiala. 
Přístavba má přízemí a tři dal-
ší patra. V přízemí budou am-
bulance neurologie, onkologie 
a diabetologie, do prvního 
pat ra pak přesídlí neurologie. 
Projekt byl naplánován tak, aby 
zde bylo 65 lůžek, a to neurolo-
gických, chirurgických a šestine-
dělí. Pro začátek je v pavilonu 
zázemí pro 12 lékařů a 34 zdra-
votních sester. „Financování pří-
stavby jižního křídla jde z několika 
zdrojů - z ministerstva zdravotnic-

tví, z kraje, z Regionálního operač-
ního programu a z našich zdrojů,“ 
dodal Fiala.
Druhá etapa výstavby začne 
v momentě, kdy nemocnice získá 
finanční prostředky, včetně do-
tačních peněz z právě znovu pro-
věřovaných prostředků Evropské 
unie.  (ker)

Jednodenní chirurgie má na kontě přes dvě stovky operací
Plzeň | Přes tři měsíce je v provozu Centrum jednodenní chirurgie a orto-
pedie v Městské nemocnici Plzeň, Privamed. 

puštěni druhý den po výkonu. Řada 
odešla ještě v den po operaci. Násled-
ná péče je zajištěna formou kontrol 
a časově neomezené konzultace pa-
cientů s lékaři centra. Lékaři použí-
vají nejaktuálnější operační postupy 
a techniky. „Jedná se například o „dou-
ble bandle“ techniku artroskopické plas-
tiky předního zkříženého vazu kolena, 
speciální operace hlezna a Achillovy 
šlachy a podobně,“ přibližuje vedoucí 
ortoped MUDr. Marek Reichl.
Centrum nabízí pacientům také kva-
litní služby v nadstandardně vyba-
vených pokojích. Především jsou to 
minimální čekací doby v ambulan-
cích, možnost zvolit si nejvhodnější 
termín operace. „V nabídce bude rov-
něž možnost aplikovat vlastní plazma-
tickou složku krve obohacenou o krevní 
destičky a růstové faktory (PRP meto-
da), která má hojivý potenciál. Tato 
léčba se hodí především k hojení dege-

nerativních změn na šlachách, vazech 
a v počínajících stádiích opotřebení 
kloubních chrupavek,“ uvádí podrob-
nosti primář Šebor. 
V nejbližším období se nabídka výko-
nů Centra jednodenní chirurgie a or-
topedie rozšíří o laparoskopické ope-

race hiátové kýly a refluxní choroby 
jícnu, achalázie jícnu, laparoskopické 
bandáže žaludku pro obezitu. Od 
září to bude operace varixů radio-
frekvenční metodou (VNUS), která 
splňuje nejmodernější kritéria léčby 
křečových žil dolních končetin.  (met)

Benátky v Plzni
Plzeň | V místech, kterým se dříve říkalo plzeňské Benátky, je po téměř 
století opět voda. Mlýnská strouha je,m součástí zrekonstruovaného prs-
tence sadů. Jako nejvhodnější místo bylo vybráno mělké údolí pod Praž-
ským mostem. 

Plzeň | Popularita návštěvnických 
tras Plzeňského Prazdroje roste. 
100 000 návštěvník sem zavítal 
o dva dny dříve než vloni. Antoine 
Reijns z Nizozemska přijel do Plzně 
na dvoudenní návštěvu. Kromě cer-
tifikátu dostal jubilejní návštěvník 
dva pětilitrové soudky s plzeňský-
mi pivy. Letošní návštěvnost oproti 
předchozímu roku zatím vzrostla 
o 4 procenta.  (zem)

Stotisící návštěvník 
přišel dřív

Větší komfort pro
pacienty i personál

Strakonice | Větší komfort pro pacienty i personál bude nyní ve strakonic-
ké nemocnici. Byla zde dokončena první etapa projektu s názvem Dostav-
ba lůžkové části a rekonstrukce operačních oborů, kdy se celkové náklady 
odhadují na 370 milionů korun. 
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Přesto, jak potvrdila první ze čtyř etap 
Studie proveditelnosti Integrovaného 
systému nakládání se směsnými ko-
munálními odpady v Plzeňském kraji, 
která byla dokončena, že každým ro-
kem na území kraje produkce směs-
ných komunálních odpadů stoupá 
a odpady jsou ukládány na skládky. 
„Jedná se o 145 tisíc ukládaných tun od-
padu, které je možno energeticky využít. 
Celkem ho obyvatelé kraje vyprodukují 
ročně 246 tisíc tun. Přitom studie proká-
zala, že výhřevnost komunálního odpa-
du v Plzni je nadprůměrná, vyšší než na-
příklad u hnědého uhlí, které vedle bio-
masy využívá také Plzeňská teplárenská 
již proběhly konzultace se zainteresova-
nými obcemi a jsem rád, že všechny vy-
jádřily podporu chystanému systému,“ 
uvedl radní PK Petr Smutný. Zároveň 
upozornil na možnost čerpat fi nanční 
prostředky z evropských fondů na vý-
stavbu spalovny, která by měla být vy-
budována v Chotíkově v blízkosti zdej-
ší skládky, která slouží k ukládání od-
padu z Plzně a okolí. „Měli bychom také 
ukončit hašteření mezi zastánci a odpůr-
ci spalovny, abychom  neprošvihli termín 
pro podávání žádosti o evropské peníze, 
kterým je 30. červen 2011. Aby to nedo-
padlo jako v případě obchvatu Plzně, 
kdy se kvůli různým sporům museli Plze-

Studie spalovny v Chotíkově nabízí řešení
Třídění odpadů už neodmyslitel-
ně patří k životnímu stylu oby-
vatel Plzeňského kraje. Svědčí 
o tom i dlouhodobě nadprůměr-
né výsledky ve srovnání s ostatní-
mi kraji ČR. Průměrně tak jeden 
obyvatel kaje loni vytřídil 42,8 kg 
papíru, plastů, skla a nápojových 
kartonů, což bylo o sedm kilogra-
mů více, než je celorepublikový 
průměr.

ňané dusit  zbytečných pět let ve výfuko-
vých zplodinách,“ dodal Smutný.

Možnost získat
evropské peníze

„Kraj je v přípravách na výstavbu 
spalovny již poměrně daleko. Projekt 
se zpracovává, hotová je i EJA. Pokud 

vím, vedle našeho kraje má připra-
ven obdobný projekt také Moravsko-
slezský kraj. V evropských fondech je 
přitom na tyto projekty připraveno 
k čerpání 6 miliard korun, přičemž 
lze získat prostředky na 30-40 procent 
nákladů na výstavbu. V případě Plz-

ně by to znamenalo čerpání zhruba 
jedné miliardy,“ upozornil Vladimír 
Dlouhý, člen řídícího výboru Stu-
die. Jeho slova potvrdil i generální 
ředitel Plzeňské teplárenské Tomáš 
Drápela. „Projekt spalovny  je na-
startován, zavedli jsme i nové webo-

Propagaci Spalovny v Chotíkově věnuje Plzeňská teplárenská velkou pozornost, například formou informačních stánků na kul-
turních akcích v Plzni. Informační stánek byl umístěn i na Balonové show (na snímku).  
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Plzeňská tyčka
Plzeň | Radní Plzeňského kraje pro 
oblasti školství, mládež a sport Jiří 
Struček navštívil 25.8. na náměstí 
Republiky v Plzni mezinárodní exhi-
biční mítink ve skoku o tyči „Plzeň-
ská tyčka.“ Akce, kterou Plzeňský 
kraj také spolufi nancoval, byla zařa-
zena do celorepublikové a meziná-

rodní kampaně Sport proti drogám.
„Motto sportem proti drogám plně 
podporuji, protože podle mého názo-
ru skutečně platí - kdo si hraje, nezlobí. 
Atletika navíc patří mezi sporty, které 
Plzeňský kraj dlouhodobě podporuje. 
Jsem rád, že se Plzeňská tyčka v Plz-
ni koná a doufám, že dnešním dnem 
založí novou tradici,“ dodal radní Ji-
ří Struček.
První ročník Plzeňské tyčky vyhráli 
podle očekávání favorité Michal Bal-
ner a místní rodačka Jiřina Ptáčníko-
vá (je 5. ženou z MS v Dauhá), stejně 
jako nedávnou Pražskou tyčku.  Bal-
ner v Plzni ovšem svůj pražský vý-
kon 572 cm nepřekonal. Podařilo se 
mu zdolat 560 cm.
Pořadatelem akce byl otec slavné 
tyčkařky František Ptáčník, který je 
rovněž sportovcem.  (od dop.)

 Co jste dělal, než jste vstoupil do 
politiky?
Začnu studiem. Vystudoval jsem na 
Masarykově univerzitě v Brně obor 
učitelství zeměpisu a dějepisu a od 
roku 1999 učím na svém mateřském 
gymnáziu na Mikulášském náměstí, 
kde jsem v roce 1994 maturoval.

 Jaké předměty?
Učil jsem dějepis i zeměpis, v sou-
časné době, kdy mám na škole čás-
tečný úvazek, učím jen zeměpis. 
Mám to štěstí, že učím předměty, 
které jsou vlastně mými životními 
koníčky.

 Zbýval vám čas na učení, i když 
jste sloužil jako krajský radní?
Vždycky jsem si ho naštěstí udělal, 
i když to už nešlo na plný úvazek. 
Myslím si totiž, že politikovi, který 
se jen zavře v kanceláři a na schů-
zích, chybí kontakt s lidmi. Takoví 
politici brzo ztratí představu o tom, 
co lidi opravdu trápí.

 Čtyři roky jste působil jako kraj-
ský radní pro kulturu a památky. 
Co se vám v této roli nejvíce po-
vedlo?
Jmenoval bych zapojení Plzeňského 
kraje do kandidatury Plzně na Ev-
ropské hlavní město kultury. Ať už 
souboj s Ostravou vyhrajeme ne-

Martin Baxa: Měníme město k lepšímu
Martin Baxa, kandidát ODS na pri-
mátora Plzně, oslaví v září své 35. 
narozeniny. Pokud občanští demo-
kraté v říjnových volbách uspějí, 
stane se tento středoškolský uči-
tel vůbec nejmladším primátorem 
města od roku 1989. V politice ale 
není žádným nováčkem, protože 
již pracoval na městské i krajské 
úrovni. „Chci svou prací pomáhat 
k tomu, aby se Plzeň měnila k lep-
šímu,“ říká ke svému působení 
v politice Martin Baxa. 

bo ne (pozn. red. - rozhovor vzni-
kal před vyhlášením výsledku), jsem 
přesvědčen, že už samotná kandida-
tura ještě více oživila už tak bohatý 
kulturní život ve městě a navíc zvi-
ditelnila Plzeň v celé republice i v za-
hraničí. Z dalších úspěchů bych zmí-
nil například zahájení projektu no-
vé budovy pro Západočeskou galerii 
v Plzni, výstavbu velkého depozitá-
ře Krajské knihovny v Plzni na Bo-
rech nebo výrazné navýšení fi nanč-
ních prostředků na granty v oblasti 
kultury i památkové péče.

 S čím jde plzeňská ODS do letoš-
ních komunálních voleb?
Občanští demokraté byli v posled-
ních funkčních obdobích nejsilněj-
ší stranou na velké radnici, ale i ve 
většině městských obvodů. Neseme 
proto největší odpovědnost za řízení 
města a nechceme se jí před volbami 
zříkat, protože věříme, že naše pů-
sobení na radnici dokazuje, že Plz-
ni rozumíme. Pro další volební obdo-
bí přicházíme nyní s podrobným vo-
lebním programem, který ve všech 
klíčových oblastech života města 

nabízí konkrétní kroky, které posu-
nou naše město ještě dál k moder-
nímu, fungujícímu městu, které bu-
de sloužit svým občanům. Jako od-
povědní hospodáři navrhujeme ale 
pouze ty kroky, o nichž víme, že jsou 
uskutečnitelné.
Náš volební program bude pro-
sazovat vyvážený tým kandidátů, 
v němž se spojily osobnosti, které 
dosud v nejvyšších patrech komu-
nální politiky nepůsobily, s úspěšný-
mi a zkušenými městskými politiky 
a starosty obvodů. 

vé stránky, na kterých probíhá disku-
se, kde vysvětlujeme všechny otázky 
okolo spalovny. Rozhodně nechceme 
budovat zařízení, které by občanům 
ubližovalo. Její maximální kapacita 
je do 95 tisíc tun komunálního odpa-
du, čímž se řadí k menším spalovnám 
v Evropě. Spíš ale předpokládáme, že 
to bude kolem 60 tun,“ uvedl. Podle 
jeho slov EJA byla předložena kon-
cem července a její připomínková-
ní skončilo v úterý 17. srpna. Jed-
ním ze strašáků bylo např. zvýšení 
dopravy, studie prokázala, že se na-
výší jen o 0,8 procenta. Odpůrci po-
ukazují také na produkci jedovaté-
ho dioxinu. „Když si ale občané Cho-
tíkova zatopí v kamnech, vyprodukují 
ho několikanásobně více než spalov-
na. Přitom podle EJA všechny sledova-
né položky jsou hluboce pod hranicí 
těch nejpřísnějších limitů,“ upozornil 
Drápela a poukázal na fakt, že navíc 
do pěti let by se díky spalování od-
padu snížila na polovinu i spotře-
ba hnědého uhlí, které je využíváno 
teplárnou. „A navíc se domnívám, že 
se určitě nechtějí Plzeňané topit v od-
padcích a skládky nejsou bezedné,“ 
dodal Drápela.

Spalovna nejdůležitějším 
komunálním tématem

Odpůrci, mezi nimi i TOP 09 v Plz-
ni, mají obavy, aby kapacita spalov-
ny nebyla předimenzovaná a její vý-
stavba předražená. Proti spalovně 
se staví i Strana zelených, podle kte-
ré by tak nákladná stavba byla ne-
efektivní. Spalovnu odmítají i dvě 
občanská sdružení. Jedno z nich už 
v Chotíkově iniciovalo loni referen-
dum, ve kterém ale těsně zvítězili 
příznivci spalovny.  (zem)

Foto Adéla Macháčková 
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Kategorie Podnik Výrobek 
Mléko a mléčné výrobky Josef Martínek Šumaváček
Pekařské a cukrářské výrobky Helena Konopíková Krchlebský koláč
Masné výrobky Drůbežářský závod Klatovy a.s. Dětské párky
Alkoholické a nealkoholické Pivovar - restaurant 
nápoje kromě vína MODRÁ HVĚZDA s.r.o. Dobřanský sekáč
Ovoce a zelenina ALIMEX a.s. Nezvěstice Jablko odrůda Julia
Ostatní Zpracovna ryb Klatovy a.s. Pstruh uzený, filet s kůží

Plzeň | V soutěži Regionální po-
travina Plzeňského kraje 2010 
vyhrál Krchlebský koláč paní He-
leny Konopíkové. „Zvolila jsem 
Krchlebský koláč zejména pro jeho 
dlouhodobou kvalitu a charakter 
regionální potraviny,“ zdůvodnila 
svou volbu hejtmanka Milada Em-
merová, která předala vítězce Po-
hár hejtmanky Plzeňského kraje 
pro nejlepší regionální výrobek.

Nejlepší regionální potravinou jsou krchlebské koláče

Plzeň | Druhý ročník cen hejtmanky Pl-
zeňského kraje Dvorana slávy 2010 se 
uskuteční v pondělí 6. září v Měšťanské 
besedě v Plzni. Hejtmanka Milada Em-
merová se tímto způsobem snaží upo-
zornit na osobnosti, které žijí na území 
kraje nebo se v něm narodily. Ty mohou 
být vzorem pro mladou generaci, které 
jsou často vštěpovány pomíjivé hodno-
ty a mají často dojem, že je to to jediné, 
co může naplnit jejich životní štěstí. 
Letos budou do Dvorany slávy uvede-
ny osobnosti z oblasti medicíny, umění 
a managementu. (zem)

Plzeň | Plzeňský kraj uvolní 1 milion 
korun ze své rozpočtové rezervy na 
pomoc severu Čech, který postihly po 
prudkých deštích ničivé povodně.
Rada Plzeňského kraje na svém zase-
dání schválila  poskytnutí fi nanční do-
tace Ústeckému a Libereckému kraji,  
každému ve výši 200 tisíc korun. 
Rada Plzeňského kraje dále navrhla 
Zastupitelstvu Plzeňského kraje, aby 
schválilo rozdělení dalších 600 tisíc 
korun oběma krajům, a to v poměru 
podle počtu postižených obcí. Zastu-
pitelstvo Plzeňského kraje má své jed-
nání na programu 9. 9. 2010.

Plzeňský kraj zveřejnil databázi 
zaevidovaných nestátních nezisko-
vých organizací (NNO) v Krajském 
evidenčním informačním systému 
(http://kevis.plzensky-kraj.cz/). Dle 
zákona o ochraně osobních údajů 

zde nebudou uvedeny úplné in-
formace o organizacích. „Databáze 
bude sloužit NNO jak pro kontakty 
mezi jednotlivými organizacemi, tak 
pro potřeby podnikatelských subjek-
tů a dalších institucí pro případnou 
spolupráci na projektech, akcích 
apod. Snažíme se navázat vztahy 
se zahraničními institucemi a ne-
státními neziskovými organizacemi, 
abychom v příštím roce pomohli jak 
NNO u nás, tak zahraničním se spo-
jit a zažádat o dotace z fondů EU či 
z přeshraniční spolupráce na společ-
né projekty,“ upřesnil vizi Radislav 
Neubauer, poradce pro neziskové 
organizace Rady PK.
Odkaz na databázi lze najít na 
portálu Plzeňského kraje v sekci 
Instituce - Neziskové organizace. 
Databáze nestátních neziskových 
organizací Plzeňského kraje, které 
se chtějí stát partnerem, se ještě 
mohou zaevidovat. Pokyny najdou 
na portále Plzeňského kraje. NNO 
se mohou o všem informovat také 
u Jindry Radové z KÚPK.  (met)

Hodnotitelská komise se rozhodla doporučit hejtmance Plzeňského kraje 
Miladě Emmerové udělit Cenu regionální potravina Plzeňského kraje 2010 
v jednotlivých kategoriích takto:

Do 1. ročníku soutěže Regionální po-
travina Plzeňského kraje 2010 se při-
hlásilo pětadvacet regionálních vý-

robců potravin, kteří soutěžili v šesti 
kategoriích. Vyhlášení výsledků se 
uskutečnilo v sobotu 14. srpna v prů-
běhu Chodských slavností v Doma-
žlicích. Ceremoniál v úvodu navštívil 
také prezident ČR Václav Klaus, kte-
rý neváhal ochutnat vítězné vzorky. 
Pohár za nejlepší bio výrobek udělil 
radní PK pro oblast životní prostředí 
a zemědělství Petr Smutný Jaroslavu 
Hruškovi za Stvolenský mošt jableč-
ný s mrkví.
Součástí soutěže je i deset ochutná-
vek produktů na dalších místech Pl-
zeňského kraje. Cílem akce je přede-

vším seznámit co nejširší veřejnost 
s potravinami vyráběnými v regionu.
Soutěž organizuje Krajská agrární 

komora Plzeň ve spolupráci s Míst-
ní akční skupinou Pošumaví z.s.p.o. 
a Úhlavou o.p.s.  (met)

Databáze nestátních
neziskovek bude

veřejná

Milion na povodně Druhý ročník Dvorany slávy

Hejtmanka Milada Emmerová společně s vítězkou soutěže Helenou Konopíkovou.

 S řízením kraje už máte bohaté 
zkušenosti jako náměstek hejtmanky. 
Přesto se ptáme – s jakou vizí do tak 
významného úřadu přicházíte?
Moje působení na krajském úřadě 
v nové pozici hejtmana s sebou nepři-
nese žádné revoluční změny. Rád bych 
se, i s ohledem na dopady ekonomické 
krize, více zaměřil za zeštíhlení úřadu 
a hledání úspor uvnitř celého aparátu. 

S tím souvisí dokončení projektu cen-
tralizovaného nákupu i hledání úspor 
ve veřejných zakázkách. Dalším důle-
žitým tématem, kterým bych se rád 
zabýval je „bezpečný kraj“. S tímto 
záměrem souvisí celá řada dílčích pro-
jektů od instalace kamer, zlepšení bez-
pečnostně dopravních podmínek až po 
preventivní opatření realizovaná nejen 
Policií ČR, ale i občany samotnými. 

Novým hejtmanem Plzeňského kraje bude Milan Chovanec
Ve čtvrtek 9. září usedne do křesla hejtmana Plzeňského kraje Milan Cho-
vanec, dosavadní náměstek Milady Emmerové, která dala po jarních par-
lamentních volbách přednost vykonávání poslaneckého mandátu. Nový 
hejtman, zvolený Zastupitelstvem Plzeňského kraje, přiblížil své priority.

 Jaké priority pro svoji práci vidíte 
ještě do konce letošního roku?
Jedním z hlavních krátkodobých cílů, 
kterých na nové pozici hodlám dosáh-
nout, je nastavení otevřenější komuni-
kace nejen s veřejností, ale i s novináři 
či představiteli obcí a měst Plzeňské-
ho kraje. Krajský úřad by měl sloužit 
v první řadě občanům tohoto kraje a je 
tudíž nebytné, aby se občan pro úřed-
níka stal „klientem“ tak, jak to funguje 
v podnikatelské sféře. 

 Na co se společně se svými spolu-
pracovníky zaměříte ve střednědo-
bém a dlouhodobém horizontu?

Témat, kterými se hodlám detailněji 
zabývat, je celá řada. Z těch důležitých 
bych rád zmínil dokončení výstavby 
nového monobloku Klatovské nemoc-
nice, zahájení a zdárné dokončení zá-
padního okruhu Plzně, výstavba nové 
budovy záchranné služby či zlepšení 
stavu vozovek v celém kraji. 

Milan Chovanec
Věk: 40 let, rodinný stav: ženatý, 
bydliště: Plzeň, politická přísluš-
nost: ČSSD, koníčky: rybaření, život-
ní krédo : žít a nechat žít.

UVÁDÍ

4. 10.  PLZEŇ 
5. 10.  KARLOVY VARY

VÍCE INFO : TEL.: 222 897 333, WWW.TICKET-ART.CZ
PŘEDPRODEJ VSTUPENEK: TICKET ART, TICKETPORTAL A SAZKA TICKET
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OPD
Lépe se vám pojede
Do cílů svých cest se díky Operačnímu 
programu Doprava (OPD) dostanete rychleji, 
spolehlivěji a bezpečněji.
Prostřednictvím OPD jsou z fondů Evropské unie fi nancovány 
projekty zaměřené zejména na výstavbu nových silnic a dálnic 
a modernizaci železniční sítě. Dále je z OPD podporována 
i vnitrozemská plavba, multimodální doprava, telematika 
v dopravě a výstavba pražského metra. V období 2007–2013 
může Česká republika čerpat z fondů EU prostřednictvím OPD 
pro sektor dopravy až 150 miliard Kč.

V rámci OPD bylo již Řídícím orgánem OPD schváleno více 
než 110 mld. Kč z fondů EU, z toho 54 mld. Kč bylo již 
příjemcům podpory uhrazeno.
Evropská komise schválila ČR již 3 velké dopravní projekty.  

OPD je realizován Ministerstvem dopravy ve spolupráci 
se Státním fondem dopravní infrastruktury. Více na www.opd.cz.

www.OPD .cz

inz Metropol 246x131.indd   1 10.8.2010   17:09:17

Na svůj životní úspěch se připravo-
val devět měsíců. Bez zajímavosti 
jistě není, že jen během šesti měsíců 
přípravy shodil 20 kilogramů. 
„Trénoval jsem dvoufázově šestkrát 
týdně a tři měsíce jsem dodržoval 
opravdu tvrdou dietu. Vyloučil jsem 
veškeré tuky. Jedl jsem hlavně rýži, ma-
so, brambory a speciální doplňky stra-
vy,“ prozradil Metropolu Michálek. 
Denně k tomu ještě vypil 12 litrů 
čisté vody a poslední dva dny nao-
pak ani deci. 
Jindra je ale jinak nenápadný, 
skromný, tichý a kamarádský. Ale 
v kulturistickém světě je o něm 
hodně slyšet. Naposledy se o něm 
hodně mluvilo v roce 2006, kdy 
získal tituly Mistra Čech, Mistra 
České republiky a pak stříbrnou 
medaili na Mistrovství Evropy 
v kulturistice. 
„Je to nepopsatelný pocit. Pocit 
 neskutečného štěstí, zadostiučině-
ní, prostě, že to, co všechno do toho 
člověk za poslední roky dal, za to 
opravdu stálo - ta dřina, to odříkání. 

Stezka je součástí širšího projektu 
nazvaného Turistika pro všechny. 
Nechybí zde bezbariérové restaura-
ce nebo mobilní záchod.
Nenáročný výlet mezi rybníky po 
Novořecké hrázi nebo k oblíbenému 
místu slavné pěvkyně Emy Destin-
nové – lokality, kam se zatím dostali 
výletníci pohodlně jen pěšky nebo 
na kole, jsou teď bez problémů do-
stupné úplně všem. Hladký asfalto-
vý povrch, speciální značení i nové 
přehledné mapy zaplatil Klub čes-
kých turistů z veřejné sbírky. 
„Jsme rádi, že jsme vybudováním bez-
bariérových restaurací a mobilních zá-
chodů mohli přispět k pohodlí našich 

handicapovaných turistů. Všechny 
trasy začínají a končí v Lutové,“ řekl 
člen klubu Jaroslav Krejzlík.
Nejdelší trasa měří 24 kilometrů, 
nejkratší deset. Přehledné značení 
a mapa umožňují zvolit si nejvhod-
nější trasu i nepohyblivým turis-
tům. 
Na jihu Čech jde o první, ale v ČR 
o několikátou obdobnou stezku, 
kterou mohou využívat i handicapo-
vaní lidé. První před časem vznikla 
v Brně - Mariánském údolí. Další 
značené bezbariérové stezky jsou 
také například v Jizerských horách 
a v několika lázeňských městech.
 (met)

Tentokrát návštěvu domova pojali 
nejen jako předání dárečků nebo fi -
nančních prostředků, ale rozhodli se 
v domově strávit více času, ve kterém 
se dětem plně věnovali. Už příjezd 
se setkal s obrovským ohlasem, děti 
příslušníky policie přivítaly bouřli-
vým skandováním a byly zvědavé, 
co jim přichystali. Ředitel oblastního 
ředitelství Martin Kemr v červnu vy-
hlásil fi nanční sbírku, ve které se od 
zaměstnanců oblastního ředitelství 
sešlo bezmála 4.500 korun. Dětem 
pak z těchto prostředků nakoupili 
dětská odstrkovadla, fotbalové míče, 

Projekt je unikátní tím, že Na-
dační fond nechce peníze do-
stávat od sponzorů či jiných 
nadací a potom je přerozdělo-
vat, ale chce si peníze na pod-
poru handicapovaných spor-
tovců opatřit sám. Prakticky každá fi r-
ma, instituce či škola každoročně vyřa-
zuje ještě funkční elektroniku a dává 
ji k ekologické likvidaci. Tyto přístro-
je však mohou sloužit dál a výtěžkem 
z jejich prodeje se dá podporovat dobrá 
věc. To je základní myšlenka projektu. 
„Rádi bychom získali pro dlouhodobou 
spolupráci co nejvíce fi rem, které nám bu-
dou ochotny každoročně darovat vyřazo-

vanou elektroniku. Tato darova-
ná elektronika je nabízena k pro-
deji prostřednictvím interneto-
vých aukcí na portálu Aukro.cz“, 
říká vedoucí projektu VICTOR 
Libor Ždánský. 

Podnikatelé, instituce i jednotlivci, tak 
mají možnost zbavit se již nepotřeb-
né elektroniky a zároveň prostřednic-
tvím Nadačního fondu pomáhat han-
dicapovaným sportovcům. Darované 
předměty jsou před prodejem profe-
sionálně ošetřeny a jakákoliv uložená 
osobní data nevratně smazána tak, 
aby nemohlo dojít k  jakémukoliv jejich 
zneužití.   (od dop.)

Projekt VICTOR na podporu
handicapovaných sportovců 
Podpora sportovců se zdravotním postižením - to je cíl projektu VICTOR Na-
dačního fondu Rotary klubu Brno City, který se koná pod záštitou Českého pa-
ralympijského výboru ve spolupráci s dalšími Rotary kluby po celé České re-
publice. Po zkušebním provozu, který proběhl v loňském roce a  letos na jaře, 
zahájil projekt VICTOR 1. července svůj první ofi ciální ročník. 
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Absolutní mistr světa je Čech
Praha | Absolutním mistrem svě-
ta v kulturistice se stal Čech. Letos 
v létě si z ostrova Malta přivezl ti-
tul, o němž sní všichni opravdoví 
muži, na kterých hrají svaly a vě-
nují se kulturistice, 32letý Jindřich 
Michálek. 

Prostě jsem šťastný a samozřejmě 
neusínám na vavřínech, ale makám 
dál,“ dodal Jindra Michálek, který 

v Praze působí jako osobní trenér 
a fitness konzultant.  (ker)

Foto: archiv. J. Michálka

Odpoledne v Dětském domově Trnová

hračky na písek, barevné kartáčky na 
zuby a k nim dětské pasty, bublifuky, 
čokoládová vajíčka a také špekáčky. 
Děti byly z opékání špekáčků nadše-
né. Kynologové z oddělení služební 
kynologie v Domažlicích s sebou při-
vezli dva hlídkové služební psy CITU-
SE a LAZARA, kteří dětem předvedli 

svou poslušnost. „Pracovníci cizinecké 
policie nás svojí návštěvou potěšili. Nej-
více mne překvapilo, že policisté dětem 
nevozí pouze dárky, ale důležité je to, že 
děti znají, mají o ně zájem a zajímají se 
i o jejich osudy a to je velice lidské. Moc 
se těšíme na jejich další návštěvu,“ řekla 
ředitelka domova Helena Tichá.  (lav)

Trnová | Od vzniku partnerství 
s Dětským domovem Trnová uběh-
lo již pár měsíců. Za tuto poměrně 
krátkou dobu členové oblastního 
ředitelství Služby cizinecké poli-
cie Plzeň navštívili dětský domov 
o prázdninách již počtvrté. 

Vozíčkáři mají stezku
Chlum u Třeboně | Nejen cyklisté a in-linisté, ale už i vozíčkáři mají k dis-
pozici první jihočeskou speciální turistickou stezku. Nabízí hned několik 
možností výletu idylickou přírodou v okolí Chlumu u Třeboně. 

Jeho hlavním posláním bude specia-
lizace na rybářství a vodní kulturu. 
Jednou z hlavních priorit bude i vý-
zkum výroby kaviáru. 
Z celkové částky 370 milionů korun 
dostane univerzita 270 milionů ko-
run z fondů Evropské unie. Výzkum-

né centrum se bude zabývat šesti 
hlavními prioritami, například kvali-
ta rybího masa, kvalita vody a tech-
nologie produkce kaviáru. Vědci by 
na novém pracovišti ve Vodňanech  
rádi dokázali vyrobit kaviár, aniž při 
tom musejí zabít jesetera.   (met)

Budou zkoumat kaviár
Vodňany | Jihočeská univerzita se sídlem v Českých Budějovicích vybuduje 
ve Vodňanech na Strakonicku výzkumné centrum za 370 milionů korun.



Senovážné nám
. 2, Č

eské B
udějovice, p

red
p

rod
ej@

m
etrop

ol-cb.cz, tel.: 386 106 160
w

w
w

.m
etrop

ol-cb.cz

06
co

 v
ás

 č
ek

á

Jestliže pomáháte druhým, tak pomáháte také sobě (Matka Tereza) bylo správné 
znění tajenky z minulého čísla. Na CD Alexandrovci se může těšit Milada Křiváč-
ková z Českých Budějovic. Pro úspěšného vylosovaného luštitele dnešní křížovky je 
připraveno CD Alexandrovci. Těšíme se na vaše odpovědi na adresách: JIHOČESKÝ 
METROPOL, Radniční ul. 133, 370 01 České Budějovice, nebo krizovkajih@ty-
deniky.cz (napište telefonní spojení, abychom vás mohli kontaktovat) nejpozději do 
10. září 2010. Příjemnou zábavu a hodně štěstí přeje vaše redakce.
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www.metropol-cb.cz
predprodej@metropol-cb.cz
tel.: 386 106 160

METROPOL            
kultura

Připomínky k distribuci: distribuce@tydeniky.cz | bezplatná distribuce do domácností a stojanů v západních a jižních Čechách

Jestliže pomáháte druhým, tak pomáháte také sobě (Matka Tereza) bylo správné 
znění tajenky v minulém čísle Západočeského Metropolu. Kosmetické balíčky si 
odnese Miloš Zaoral z Plzně. Pro vylosovaného úspěšného luštitele dnešní kří-
žovky je připraveno CD Alexandrovci. Výherci  gratulujeme a těšíme se na vaše 
odpovědi na adresách: ZÁPADOČESKÝ METROPOL, Sedláčkova 16, 320 00 Plzeň, 
nebo krizovkazapad@tydeniky.cz nejpozději do 10. září 2010. Příjemnou zábavu 
všem přeje vaše redakce. 

Na měsíc září připravujeme:
• středa 22. 9. 19 hod. 
Divadelní sál: 
Divadlo Rokoko – Willy Russell: 
Shirley Valentine
•  středa 22. 9. 19 hod. Malá scéna: 
Karel Plíhal - recitál
Jeden z nejznámějších písničkářů 
a jeho něžné, ale i humorné texty 
v komorním večeru.
•  čtvrtek 30. 9. 19 hod. 
Divadelní sál: 
Div. společnost Háta – Neil Simon: 
Jakeovy ženy

Rozhlasový 
a televizní 
scénárista 
(Gustav)

4
Severské 

tažné
zvíře

Rusky
„stůl“

Plánek 
terénu

Dobytčí 
nápoj

Medika-
ment

Řeka
v Shake-
spearově

rodišti

Přednost
Nájemné 

jízdy
taxíku

Označení 
našich 
letadel

Wolfram 
nebo
zlato

Vnik 
kapaliny

Sopka
na

Sicílii

Starořímská 
bohyně 
úrody

Přírodní 
pryskyřice

Trámy
v krovu

Adamova 
družka

Kvůli
(předložka) 3

Vysoko 
zahraný

míč

Reprízovat

Vyzařování

Poryv 
vzduchu

Vlídný

Umělecká 
beseda 
(zkratka)

Izraelské 
aerolinie

Pučálkova 
žirafa

Soupeř 
Rogera 

Federera 
(Rafael)

Malá
fordka

Velcí stepní
ptáci

Hláška
v bridži

Latinská 
předložka 

(ke) 2
Hokejový 
kanonýr
ze Zlína

Námět
Chata z 
kmenů

Dusíkatá 
sloučenina

Vada
optické 
čočky

Mateřské 
klíny

Výzva

Sobota
a úterý

Parkoviště 
závodních 

vozidel

Milánský 
fotbalový 

klub

Drb

Primitivní 
papírovina

Avšak
Kovový 
prvek

NAPOVÍME:
Ops, Dvina, 
ELAL, imin, 
tapa, hají.

Anglicky 
„slabý“

Bulharské 
peníze

Ruská 
balistická 

raketa

Indián

MPZ
aut

Dánska

Plynný 
uhlovodík

Papoušek

Město
na

Kladensku

Škorpilovy 
iniciály

Německy 
„orel“

Eliška

Arabské 
muž. jméno

Severový-
chod (zkr.)

Klovatina 
a klíh

Tahle

Zámezí

Značka 
cizích 
cigaret

1
Citoslovce 
k uspávání 

batolat

Slezské 
město

Skalák Pláč

     

Beran 21. 3. - 20. 4.
Neočekávaně rychle a dobře vy-

řešíte dlouhotrvající a nepříjemné nedo-
rozumění s příbuznými, které vás, ačkoliv 
jste si to nechtěli připustit, dost trápilo. Za-
sloužíte si odměnu podle svého gusta.

Býk 21. 4. - 21. 5.
Neměli byste dělat jiným to, 

co sami nesnášíte. V poslední době se 
nad sebou příliš nezamýšlíte a jednáte 
tak, jako byste si mohli všechno dovo-
lit. Nepodceňujte řád světa, může se ob-
rátit proti vám.

Blíženci 22. 5. - 21. 6.
Meteoritický roj se pravidel-

ně objevuje na letní obloze ke konci srp-
na, vy ho ale máte ve své hlavě už dlou-
ho. Přestože nikdy nepochybujete o svých 
motivech a jednání, tentokrát byste je 
měli dobře zvažovat. 

Rak 22. 6. - 22. 7.
Nabyli jste ztracenou sebejisto-

tu, a to vám velmi svědčí. Odráží se to 
i na vašem zevnějšku, jste ve výborné 
formě a všichni, kdo vás ještě donedáv-
na podceňovali, mohou závidět. Užívej-
te si ten pocit.

Lev 23. 7. - 23. 8.
Dlouhodobá záležitost spojená 

s úředním jednáními se chýlí ke konci 
a bude v nejbližších dnech zdárně vy-
řízena. Zasloužíte si oddech a můžete 
konečně začít myslet také na něco pří-
jemnějšího.

Panna 24. 8. - 23. 9.
Na svých cestách potkáte osob-

nost s velkým šarmem i vlivem, a to 
vám může od základu změnit život. 
Rozmyslete se, než uděláte zásadní 
krok. Milujete svobodu a nezávislost, 
zlatá klec není nic pro vás.

Váhy 24. 9. - 23. 10.
Představy o ideální dovolené se 

vám nesplnily, těšte se ale na prodloužený 
víkend s nostalgickou příchutí konce léta, 
který se vám skvěle vydaří. Potkáte zají-
mavé lidi a možná vznikne i něco víc.

Štír 24. 10. - 22. 11.
Hlídejte si více svůj jazyk a ne-

svěřujte všechno ani svým přátelům. 
Nejsou to vždycky takoví přátelé, za ja-
ké je považujete. Mohou vaše informa-
ce zneužít proti vám. Mluviti stříbro, 
mlčeti zlato, stále platí.

Střelec 23. 11. - 21. 12.
Rádi cestujete, protože vás to 

osvobozuje od povinností a rutiny 
všedních dní. Máte sebedůvěru, která 
vám dovoluje myslet si,že si sami pora-
díte s jakoukoliv situací. Na cestách se 
to někdy nevyplácí.

Kozoroh 22. 12. - 20. 1.
 Odmítněte nabídku, která je 

sice velmi lákavá, ale dost nebezpeč-
ná. Nebudete toho litovat. Naskytne 
se vám mnohem příjemnější možnost, 
jak strávit konec léta. Uvidíte, že i klid-
nější alternativa vás také nadchne.

Vodnář 21. 1. - 19. 2.
 Okolí často šokujete svými 

výstředními nápady a zálibami. Tento-
krát ale budete vyvedeni z míry nápa-
dy svých miláčků vy. Raději se připrav-
te, ať vás to neporazí. Ukažte jim, jak 
umíte být tolerantní.

Ryby 20. 2. - 20. 3.
Nepochybujte stále o správnosti 

svých rozhodnutí. Dovolenou a odpoči-
nek si zasloužíte, tak už neváhejte, sbal-
te se a vydejte se za sluncem. Žádné vý-
čitky ale s sebou neberte, ať se zbyteč-
ně neotrávíte.

METROPOL 
horoskop

Připravila: Ludmila Petříková

Byt a kancelář ředitele schwarzenber-
ského panství z 19. století, expozice 
mincovny, zbrojnice a granátnické 
gardy, relikviář s kostrou světce nebo 
kinematograf s promítáním schwarzen-
berských fi lmů, to vše a mnoho dalších 
zajímavostí naleznou už od 10. ledna 
příštího roku návštěvníci uvnitř muzea. 
V přízemí budou umístěny model hra-
du zachycující jeho podobu v polovině 
16. století, ale také prostor pro studium 
a relaxaci. 
„Projekt má oživit komplex Hrádku a v je-
ho interiérech prezentovat vzácné artefak-
ty ze zámeckých depozitárních fondů, kte-
ré veřejnosti připomenou nejvýznamnější 
události, vztahující se k rožmberským, 
eggenberským a schwarzenberským 
vlastníkům krumlovského panství,“ řekl 

Krumlov bude mít Hradní muzeum
Český Krumlov | Unikátní projekt 
připravuje Národní památkový 
ústav v Českém Krumlově. Jedná 
se o takzvané Hradní muzeum, 
které bude otevřeno po celý rok na 
zdejším zámku. 

k projektu kastelán hradu a zámku Pa-
vel Slavko.
Hradní muzeum bude umístěno v do-
sud nevyužité budově takzvaného 
Hrádku, který stojí na druhém zámec-
kém nádvoří.  
Projekt získal dotaci z evropských a Nor-
ských fondů a jeho celkové náklady jsou 
okolo 40 milionů korun.
„Prohlídka v Hradním muzeu nebude 

klasická s průvodcem, ale každému ná-
vštěvníkovi bude zapůjčeno přehrávací 
zařízení v podobě audioprůvodce, který 
mu umožní vyslechnout výklad o právě 
navštíveném místě.  
Součástí muzea bude i expozice církevních 
památek z depozitáře českokrumlovského 
zámku. Jedním z největších lákadel má být 
i torzo barokního relikviáře s kostrou sv. Re-
paráta z bývalého kláštera minoritů“ (ker)

• Praha • Plzeň • Karlovy Vary • 
• Ústí nad Labem •

• Hradec Králové • Pardubice •
• České Budějovice •
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Kontakt pro podnikatele inzerce@tydeniky.cz | bezplatná distribuce do domácností a stojanů v západních a jižních Čechách

„Kdysi jsem si zapisoval svoje oblíbe-
né písničky i s akordy do notesu. Byla 
v něm spousta starých dobrých šlágrů, 
které jsem s kytarou zpíval kamará-
dům na mejdanech, a nedávno jsem 
v něm po letech zalistoval. Připomněl 
mi jednu velkou éru populární hudby, 
kdy vládly průzračné melodie a chytré 
texty. K některým skladbám se pro-
to s láskou vracím“, řekl Metropolu 
Vítek, který se v posledních letech 
věnoval především muzikálovému 
a činohernímu divadlu. 
Celý komplet mimo jiné nabídne no-
vé verze hitů i méně známých pís-
ní například Václava Neckáře, Karla 
Gotta, Jaromíra Mayera, Waldemara 
Matušky, Karla Hály, Milana Chladila, 
skupiny Olympic či divadla Semafor. 
„Písně jsme aranžovali i nahrávali se 
snahou zachovat co největší autenti-
citu starých hitů, s pokorou ctili jejich 
přirozené kouzlo, ale současně jsme 
kvalitu zvuku maximálně přizpůsobili 
současnosti, přestože se jedná o retro 
styl,“ komentoval tříměsíční nahrá-
vání Vítek. 
Všechny skladby na kompletu Hity 
mého srdce jsou nahrány výhradně 
se živým studiovým orchestrem, 

Slavnosti patří k největším husitským 
oslavám v Evropě. Každoročně na ně 
do Tábora zavítá okolo 20 tisíc lidí. 
Také letos si organizátoři pro obyva-
tele i návštěvníky druhého největšího 
města kraje připravili velmi pestrý 
program. 
„Chybět nebude slavnostní zahájení, po-
chodňový průvod městem v čele s Janem 
Žižkou na koni, otevření středověkého 
nočního tržiště, staročeský jarmark. 
V sobotu pak slavnostní kostýmovaný 
průvod opět s vojevůdcem Žižkou, ale 
také řada vystoupení kejklířů, šermířů, 
tanečníků, hudebníků. A i letos přijedou 
účinkující hosté, například ze Slovinska, 
Francie, Německa, Rumunska. Na všech-
ny se moc těšíme,“ řekla Metropolu ve-
doucí odboru kultury radnice Lenka 
Horejsková.
Všichni se jistě těší i na pravidelné 
večerní vystoupení na Žižkově ná-
městí, kterými jsou koncerty zná-
mých umělců. Zatímco loni to byla 
Lucie Bílá, letos se na pódiu v sobo-
tu vystřídá Kamil Střihavka, Divokej 
Bill a Petr Kolář. V neděli v podve-
čer pak na návštěvníky Táborských 

V České republice nyní funguje 476 
těchto škol. Jen na jihu Čech je jich přes 
třicet. 
„Je to skutečně něco, co ve světě nemají 
a co nám naopak všichni velice závidí. 
Přitom, ani ty nejbohatší státy si ale ne-
mohou „zušky“ dovolit, protože nemají 
prostředky na to, aby takovýto systém 
třeba teď zavedly,“ prozradila Metropolu 
Kudrlová.
Systém základních uměleckých škol 
vznikl po roce 1948 v tehdejším Čes-
koslovensku a podle mnoha kantorů 
to bylo jedno z mála pozitiv, které teh-
dejší socialistická nastupující garnitura 
udělala. „Tyto školy se začaly samozřej-
mě tvořit už na začátku minulého století, 
kdy je organizovaly různé spolky, obce či 
města. Ale organizovány i s nějakým sys-
témem byly skutečně od těch čtyřicátých, 
padesátých let,“ podotkla prezidentka 
Asociace ZUŠ ČR.
Ta velmi často objíždí spolu s některý-
mi kolegy české kraje a jedná o zacho-
vání či rozvíjení těchto zařízení. Jsou 
totiž i místa, kde je již zrušili, či o tom 
uvažují. 

Do každého domova patří  
TV pohoda

nejaktuálnější televizní časopis
nejpřehlednější televizní program
recept, křížovka, sudoku…
výhodné předplatné s dárkem 

tel.: 281 002 201, e-mail: sekretariat@tv-pohoda.czw
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Žižka se opět ujme své vlády
Tábor| Po 585 letech se vojevůdce 
Jan Žižka z Trocnova opět vrátí do 
jihočeského Tábora. Samozřejmě 
v nadsázce řečeno. Ve městě se to-
tiž od 10. do 12. září uskuteční 19. 
ročník slavností Táborská setkání, 
která jsou s Žižkou a husity neod-
myslitelně spojeny.

setkání čeká i David Koller & BAND 
2010. 
V sobotu v 10 hodin se uskuteční také 
slavnostní otevření obnovené expozi-
ce Husité v Husitském muzeu. Chybět 
nebudou ani chrámové koncerty a ce-
lá řada dalších událostí, které budou 
součástí kulturního programu. 
Součástí slavností je jako již tradič-
ně i Den otevřených dveří památek. 
Letos se mohou zájemci podívat do 
budovy Staré radnice, Augustinián-

ského kláštera a kostela Narození Pan-
ny Marie, Divadla Oskara Nedbala či 
do Staré táborské vodárenské věže či 
Špitální kaple sv. Kříže a moha dalších 
objektů. 
Více informací, včetně cen vstupného 
a místa předprodejů, se zájemci dozví 
na webu města www.tabor.cz. Stejně 
jako v předchozích ročnících ti, kteří 
půjdou na slavnosti ve svém či vypůjče-
ném kostýmu, mají vstup zdarma.  (ker)

Foto: archiv

ZUŠ jsou českým světovým fenoménem
Písek | Základní umělecké školy, 
často nazývané jako „lidušky“ 
jsou nejen českým, ale celosvěto-
vým fenoménem. Nikde na světě 
totiž nefungují školy tohoto typu 
takovým způsobem jako právě 
u nás. Své o tom ví ředitelka Zá-
kladní umělecké školy Otakara 
Ševčíka v Písku Jindřiška Kudr-
lová, která je zároveň prezident-
kou Asociace ZUŠ ČR. Považuje 
fenomén těchto škol za zcela 
výjimečný, který by si měla naše 
země hýčkat a rozvíjet jej.

„Je to ale veliká škoda, protože takováto 
škola je skutečně pro vybranou skupinu 
žáků, kteří prokáží nějaké nadání a jsou 
schopni se zde naučit něco, co jim v kla-
sické škole dáno není a ani nemůže. Zušky 
si vybudovali u nás v republice poměrně 
velkou pozici, třeba přímo v naší písecké 
škole máme na 730 žáků a o umístění dětí 
je obrovský zájem,“ řekla Kudrlová.
Tato škola je přitom nejstarším necír-
kevním zařízením tohoto typu u nás. 
Vznikla v roce 1901. O žáky se tu dnes 
stará okolo třiceti učitelů. 
Škola je výjimečná především úspě-
chy zdejších žáků. Ti se každoročně 
pravidelně umisťují v prestižních me-
zinárodních výtvarných soutěžích na 
předních místech a vítězí často mezi 
stovkami tisíc dalších dětí z celého 
světa. Každým rokem v prosinci jsou 
pak vítězové odměňováni diplomy 
a různými cenami za úspěchy za účas-
ti známých osobností. Loni to kromě 
režiséra Zdeňka Trošky, jihočeského 
hejtmana Jiřího Zimoly, byla také čín-

ská velvyslankyně v České republice 
paní Hu-ju-šen, s kterou škola i ředitel-
ka navázali přátelský vztah a dohodli 
se i na budoucí spolupráci.
Škola se může pochlubit také několika 
zajímavostmi. Předně pak tím, že má 
v majetku jediné modré malé housle 
na světě. Stejné, ovšem velké, vlastní 
jen virtuóz Pavel Šporcl, který si nechal 
modré housle patentovat.
Písecká ZUŠ sídlí navíc v objektu úzce 
spojeným s historií. Dům u koulí byl 
kdysi součástí jedné ze tří středově-
kých městských bran. Při jejím zbou-
rání v roce 1836 byly zasazeny do prů-
čelí domu tam nalezené dělové koule, 
podle nichž dostal dům své jméno. Na 
fasádě budovy jsou zachovány zbytky 
renesančních sgrafi t. Dům má boha-
tou kulturní historii - bydleli zde tře-
ba básník Heyduk, spisovatel Holeček 
a zejména básník Fráňa Šrámek. Zde se 
také odehrává jeho Stříbrný vítr a Mě-
síc nad řekou.  (ker)

Foto: METROPOL a ZUŠ.

Jediné malé modré housle na světě a s nimi žákyně Barbora Hlaváčová. 

Pavel Vítek vydá komplet CD a DVD
Karlštejn | Unikátní komplet šesti CD a čtyř DVD vydá v září zpěvák a he-
rec Pavel Vítek. Kromě svých hitů nabídne i cover verze zpěváků Neckáře, 
Matušky nebo Gotta. Soubor hitů s názvem Hity mého srdce zahrnuje nejen 
zpěvákovy skladby z 80. a 90. let jako Má svůj den, Asi do věží nebo Mám 
rád vůni tvý kůže, ale i cover verze evergreenů, které interpret chtěl podle 
svých slov dávno nazpívat.

„Stávající umístění obchodního odděle-
ní ve třetím patře provozní budovy bez 
výtahu nebylo pro naše zákazníky kom-
fortní, pro klienty se sníženou pohybli-
vostí dokonce nedostupné. Rozhodli jsme 
se proto  vyřešit tuto neúnosnou situaci 
tak, že změníme dispozici pokladny 
a foyer divadla a přemístíme do těchto 
prostor také obchodní oddělení, které bu-
de přístupné přímo z úrovně chodníku 
a bude vybaveno speciální plošinou pro 
zákazníky se sníženou pohyblivostí,“ 

vysvětlil ředitel Divadla Alfa Tomáš 
Froyda. Nově upravené prostory uvi-
dí návštěvníci Divadla Alfa v září. 
Prvním představením tu bude 16. 9.  
inscenace James Blond, která se před-
staví v rámci mezinárodního festivalu 
Divadlo. Další představení se uskuteč-
ní až v říjnu, protože soubor divadla 
odjíždí současně na dvě zahraniční 
turné. Jedna skupina míří za diváky 
do Kanady a druhá do Japonska. (met)

Foto archiv

Alfa rekonstruuje vstupní prostory

Na diváky od září v divadle Alfa čeká i příjemné posezení v divadelním baru.

PLZEŇ | Vstupní prostory Divadla Alfa na Rokycanské třídě v Plzni procházejí 
o prázdninách rekonstrukcí. Hlavním důvodem byla nutnost přemístit ob-
chodní oddělení divadla ze třetího patra provozní budovy tak, aby bylo snad-
no přístupné návštěvníkům. Podle návrhu architekta Viktora Korejse vzniká 
v těchto dnech zajímavé řešení, které zatraktivní vstupní prostory divadla. 
Divadlo bude mít nový vchod blíže Rokycanské třídě, pokladna i šatna získa-
jí moderní design a diváky čeká také příjemné posezení v divadelním baru. 
Součástí vstupních prostor se stane obchodní oddělení, které bude pohodlně 
přístupné samostatným vchodem v místě původního vstupu do divadla. 

doplněným o sólisty Jihočeské fi l-
harmonie nebo muzikantské osob-
nosti předních českých bigbandů. 
Kromě čtyř studiových sboristů se 
na nahrávkách podílí i dětský sbor 
Kukačky. Komplet vyjde 30. září, kdy 
Pavel Vítel slaví narozeniny a po-
křtěn bude 3. listopadu, kdy Pavel 
Vítek vystoupí na jediném pražském 
koncertu v divadle Hybernia.  (ker)

Foto: archiv
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ír Zlata, tel. 604 488 712, zlata@

tydeniky.cz, Věra Kalinová, tel. 420 734 338 245, kalinova@
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přijmeme

HOSTESKY
PROMOTÉRY

nástupní plat
20 000 Kč
požadavky:
• spolehlivost
• komunikativnost

tel.: 606 422 012

atraktivní
stavební pozemek
Hluboká nad Vltavou

– Zámostí.

Celkem 3988 m2, inž. sítě 
na hranici pozemku, který je 
zcela bez povodní!

Nejedná se o žádný „satelit“. 

Určen je pro stavbu RD, či 
ŘRD nebo atriových domů.

Velmi hezké místo, veškerá 
občanská vybavenost v nej-
bližším dosahu.

Cena 830 Kč/m2. Dohoda. 
Vhodné i pro developery.

Kontakt: e-mail:
pozemekHluboka@seznam.cz

ProdámProdámProdámProdám

Malá středozemni osada Rogoznica 
stojí nedaleko od letoviska Primošten 
a 25 km jižně od většiho města Šibenik 
na pobřeži Jadranu. Rogoznica je ne-

velkou turistickou osadou s poštovnim 
úřadem, ambulancí a obchody. Rozklá-
dá se v široke zátoce. Je ideálnim mis-
tem k prožiti dovolené s rodinou a přá-
teli. Letovisko Rogoznica rádi navště-

Rodinný pobyt na pobřeží Jaderského moře
Co byste určitě měli

navštívít
Farni kostel z roku 1615, fran-
couzskou tvrz z roku 1809 na 
kopci nad osadou a středově-
ké kostely na rogoznickém poli 
- ukázky středověké dalmatské 
architektury.

Jak se sem dostanete
Rogoznica leží 25 km jižně od 
města Šibenik směrem na Split, 
na okresni silnici, jež vede do 
Rogoznice. Tato okresni silnice 
odbočuje z Jadranské magistrály 
5 km za letoviskem Primošten.

Zatímco u nás léto pomalu končí, 
zátoky kolem Jaderského moře 
nadále nabízejí příjemné koupá-
ní, slunění, ale také výlety za tu-
ristickými památkami. Dnes vás 
zavedeme do malé osady Rogoz-
nica, která se hodí pro typickou 
rodinnou dovolenou nebo pobyt 
na prodloužený víkend.

vují jachtaři, protože mistni přistav je 
pro jachty a malé lodi - marina Frapa 
-  kromě své krásy (je považován za je-
den z nejhezčich přistavů tohoto typu 
na Jadranu) známý také tim, že je nej-
bezpečnějším přistavem v této části Ja-
derského moře. V Rogoznici jsou obláz-
kové pláže, je zde několik skalnatých 
mist, osadu vroubi borový les. Vzhle-
dem k tomu, že se mistni obyvatel-
stvo již tradičně zabývá rybářstvim, jis-
tě vám zde nebudou chybět čerstvé ry-
by. Letovisko Rogoznica je známé také 
diky lidovým slavnostem, které se po-
řádají v srpnu (Rybářská noc a Noc Ro-
goznice). Tehdy ulice ožiji a vznikne 
zvláštni atmosféra. Na tyto slavnosti se 
sem jezdi podivat i obyvatelé většich 
míst Split a Šibenik. Pobřeži kolem Ro-
goznice je členité, a proto je vhodné ke 
všem vodnim sportům. V blizkém oko-
li letoviska Rogoznica jsou i malé skry-
té zátoky, které jsou vhodné ke koupá-
ni a opalováni.

Text a fotografi e: Olga Čermáková

Náš kontakt:Náš kontakt:
Jaroslav KohoutJaroslav Kohout
Tel.: 377 966 39Tel.: 377 966 39
mobil: 603 823 162mobil: 603 823 162
e-mail: jidelna-kohoutvolny.cze-mail: jidelna-kohoutvolny.cz

Vážený zákazníku,

dovolujeme si Vám nabídout závodní stravování pro 
Vaše zaměstnance. Naše nabídka zahrnuje výběr ze tří 
jídel denně. Cena jednotlivého oběda je 50 Kč včet-
ně polévky, respektive 45 Kč bez polévky. V případě 
vašeho zájmu jsme schopni po domluvě zajistit rozvoz 
obědů přímo do vaší firmy nebo na Vámi určené mís-
to. Uvedené ceny jsou ceny smluvní včetně 10 % DPH 
a poskytujeme množstevní slevy.
Spolu se stravováním a kompletním zajištěním expe-
dice našich pokrmů Vám chceme nabídnout i provoz 
kantýny s naprostou časovou flexibilitou a odbornou 
způsobilostí našich zaměstnanců pro Vás a vaše za-
městnance.
Chcete-li získat více informací, naleznete je na inter-
netové adrese www.volny.cz/jidelna-kohout, nebo se 
na nás bez obav obraťte. Vaše případné dotazy velmi 
rádi zodpovíme.
Rozhodnete-li se naší nabídky využít, kontaktujte nás 
na níže uvedené adrese. Jsme si jisti, že v oblasti stra-
vování vyhovíme nejen všem Vašim požadavkům, ale 
i požadavkům vašich zaměstnanců.

S pozdravem Jaroslav Kohout a kolektiv

JÍDELNA KOHOUTJÍDELNA KOHOUT, Jiráskova 218, 332 02 Starý Plzenec, Jiráskova 218, 332 02 Starý Plzenec

8. 10.  ČESKÉ BUDĚJOVICE

VÍCE INFORMACÍ A VSTUPENKY

TEL.: 222 897 333, WWW.TICKET-ART.CZ

UVÁDÍ

Vážení a milí čtenáři
a příznivci Metropolu,

k dnešní úvaze o racionálním myš-
lení mne vedla osobní zkušenost ři-
diče. Poměrně často jezdím do naší 
centrály z Ústí nad Labem do Prahy 
a věřte, že na zhruba devadesátiki-
lometrovou cestu teď často potře-
buji i dvě a půl hodiny času. Přitom 
jedu maximální povolenou rychlos-
tí bez zastavování, takže tu není 
něco v pořádku.
Na vině je podle mne jednání sil-

ničářů, kteří se právě, bez pořád-
ného rozmyšlení, rozhodli řidi-
čům na této trase pořádně „zato-
pit“. Komunikace z krajské metro-
pole k Lovosicím se na pěti úsecích 
opravuje, a tak se tvoří dlouhé ko-
lony, kde půlhodinka popojíždě-
ní není výjimkou. Řeknete si, proč 
nevolí jinou trasu? To také není 
dost dobře možné a silničáři to vě-
dí. Přívalové deště na začátku srp-
na uvolnily svah na „náhradní“ ko-
munikaci přes Bořislav na Teplic-
ku, kam teď nemohou jezdit kami-

ony. Ty musí, stejně jako osobáky, 
pěkně podél Labe. V Lovosicích se 
pak všichni doslova plazíme přes 
pět kruhových objezdů k dálnici 
D8. To je malý příklad nedostatku 
racionálního myšlení, jistě byste 
mohli uvést další z vlastních stras-
tiplných cest.
Obávám se, že podobných příkla-
dů lidského konání, kdy napřed ně-
co uděláme a teprve potom pře-
mýšlíme o možných důsledcích, se 
najdou desítky. Jen namátkou, tře-
ba z oblasti mezilidských vztahů – 

mám zlost a něco nepěkného kole-
govi hezky od plic povím. Odpověď 
na sebe většinou nenechá dlouho 
čekat a už jsme v sobě. Z přítele je, 
často úplně zbytečně, nepřítel. Co 
s tím? Inu, rozum jsme, jako jediní 
živí tvorové na Zemi, dostali my, li-
dé, do vínku při narození. Tak pře-
mýšlejme.
Mějte se rozumně a hezky.

Ladislava Richterová
šéfredaktorka
richterova@tydeniky.cz


